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Skolebestyrelsesmøde for Fællesskolen Nustrup-Sommersted 
SKOLEÅRET 2024 - 2025 

 

Dato 21. februar klokken 18.30 - 20.30 

Nustrup Nustrup  

Deltagere Forældre rep.: Karina Toftebjerg, Helene Østergaard Boisen, Benny Weisbjerg, Dilek Kartal, Luise Bram, 

Simon Hoffmann Christensen og Torben Heima Knudsen 

Lokale rep.: Hanne van der Ploeg Holm 

Medarbejder rep.: Nanna Falk Jensen og Keld Damkjær 

Ledelses rep.: Ulrik Sander Mortensen, Jette la Cour Landergren og Ole Thye GRam 

Suppleanter: Heidi Midtgaard og Rasa Dzenkauskiené 

Mødeleder Karina Toftebjerg 

Referent Ulrik Sander Mortensen 

Fraværende Torben H Knudsen, Dilek Kartal, Hanne Holm  

Bilag  

 

 

Emne Tid Mål Referat m. tydelige aftaler 

Dagsorden 

• Godkendelse af 

dagsorden 

• Opfølgning 

  Ingen bemærkninger 

Opfølgning på mødet med 
ungeuniverset 

  Der har været afholdt fælles-

bestyrelsesmøde med alle skolebestyrelser i 

vest, inde på Ungeunivers Vojens.  

Emnet var at lære hinanden at kende og 

sammen drøfte hvordan vi kan gøre 

hinanden bedre.  

En af drøftelserne var hvordan vi kan styrke 

overgangen fra de 5 “fødde-skoler” til Unge 

universet.  

 Derudover blev der drøftet 

forældrefællesskaber.  

 Transport-udfordringer  

 

Det er ikke bestyrelses holdning, at det er 

skolerne selv i distriktet, men det er et 

kommunalt ansvar at stille lovpligtigt 

transport til rådighed. Det er samtidig også 

et perspektiv om man vil sikre god 

tilstrømning af elever til Unge univers, ved 

at have så ringe transportmuligheder frem 

og tilbage til skole. Der er så mange andre 

gode skoletilbud at vælge imellem i vest, at 

bøvl med transport, ikke fremme dette.  

 

Der drøftes på mødet om vi gerne vil have 

repræsentanter fra vores bestyrelse med til 

at deltage i et transportudvalg herom. 

Derud over at indsende høringssvar med 

eksempler på hvor svært det.  

 

Vi melder tilbage at vi gerne vil komme 

 med eksempler og hvis UngeUnivers  

Gerne vil, så finde vi nogle deltagere fra 

vores bestyrelse.  
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Nyt om børnecenter   1. Proces om ny dagtilbudsleder, da 

nuværende leder har opsagt sin 

stilling med udgang af februar.  

 

2. Etape af byggeriet er ved at være 

færdigt. Eleverne er rykket i modsat 

ende af skolen nu i Nustrup og så 

fortsætter håndværkerne i 

modsatte ende. Børnehave og 

vuggestue står klar til indflytning og 

SFO er rykket i nye omgivelser.  

3. Der har været møder om 

udendørsarealer, som man 

begynder at skulle arbejde på. 

Processen herom er tidspresset, da 

vi ønsker at have børnenes stemme 

med i disse beslutninger.  

 

4. Skolens personale er rykket til 

deres endelige forberedelsespladser 

og er ved at få dette indrettet.  

5. Garagen ved skolen er endelig 

besluttet at den rives ned og der 

medtænkes at inddrage en større 

del af nuværende børnehave-

legeplads ind i kommende udeareal. 

1.august 2026 skal der stå 

udearealerne klar til børnehaven.  

 

Princip for 
meddelelsesbogen 

 Til godkendelse Meddelelsesbogen er en digitaludviklings- 

og statusbeskrivelse som alle elever skal 

have og forældre modtage min. En gang 

årligt. Den skal indeholde fagligvurdering i 

dansk og matematik samt alsidig udvikling. 

Det vedtaget princip er at finde offentligt på 

skolens hjemmeside www.fns.aula.dk under 

fanen bestyrelse.  

 

Meddelelsesbog-princippet godkendt af 

bestyrelsen.  

Formandsmøde den 3. 
marts 

  Vi er inviteret til at deltage til møde for at 

skabe netværk. Dagsorden endnu ukendt.  

Karina og Torben deltager fra FNS-

bestyrelsen.  

Budget  Foreløbig drøftelse af 

budget. (Vi kender 

endnu ikke til 

overførsel fra sidste 

kalenderår, samt 

SFO) 

Det er endnu svært at frembringe de 

endelige tal (overgangen til det nye 

økonomisystem) er stadig en lang affære. 

Men et meget konservativt udgangspunkt 

og med forbehold, er der udarbejdet et 

budgetudkast som lander på et positivt 

resultat omkring de 300.000kr ved januar 

2026.  

https://www.fns.aula.dk/
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Der er stadigvæk budgettal som ikke er 

blevet meldt ud, samt flere refusioner som 

ikke er tilbageført.  

 

Ledelsen vender tilbage når der forelægger 

et endeligt budget til godkendelse.  

 

Folkeskolens 
kvalitetsprogram 

 Kort og opstartende 

orientering 

Der er landspolitisk kommet en række nye 

folkeskoletiltag, som for langt de flestes 

vedkomne træder i kraft til august 2025.  

Det indeholder mulighed for ændringer på 

en lang række punkter i skolehverdagen. 

Det er i alt 33 tiltag som går under navnet 

Folkeskolens kvalitetsprogram. 

 

Aftale om folkeskolens kvalitetsprogram | 

Børne– og Undervisningsministeriet 

  

Gensidig orientering  • At sikre kort gensidig 

orientering - kræver 

det drøftelse, 

anbefales det 

dagsordensat.  

Ledelsen 
 
 

- Skoleudviklingssamtale den 3.3.25 
hvor ledelse og skoleforvaltningen 
mødes og drøfter div. Data og 
tiltag.  

 
- Co-teaching og neuropædagogik er 

et kommende kompetenceløft for 
alle lærere, pædagoger og ledelse 
over 5 kursusdage frem til og med 
2026. Det er tanken at dette kan 

styrke almenområdet. Dette er for 
alle skoler i haderslev kommune.  

-  
 
Medarbejdere 
Nustrup: minisamfund i Nustrup uge 9 og 
10.  

 
Sommersted: Elevrådet har 
medbestemmelse som fokus og elevrådet 
vil gerne være med til at bestemme 
hvordan trivselsdag  
 
Elevråd/Nustrup 

 

Heidi og Helene fra bestyrelsen deltager i 

elevrådsmøde. 
 

 
Elevråd /Sommersted 
 
Heidi og Helene fra bestyrelsen deltager i 
elevrådsmøde. 
 
Lokale repræsentanter 

Ingen bemærkninger 
 
Forældrerepræsentanter Sommersted. 
Skolefest i Sommersted var supergodt at 
det var blevet rykket frem til start klokken 
17.00 til 20.00  

https://www.uvm.dk/folkeskolen/folkeskolens-maal-love-og-regler/politiske-aftaler/folkeskolens-kvalitetsprogram
https://www.uvm.dk/folkeskolen/folkeskolens-maal-love-og-regler/politiske-aftaler/folkeskolens-kvalitetsprogram
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Mere info ud om deltagelse af forældre og 
bedste-forældre, da det var der lidt 
forvirring omkring.  

 

Forslag med at lave kageboden om til 
pølse-brød bod (aftensmad) /eller udvide 
den til begge dele.  
 
 
Nustrup forældre:  
 

- Husk at præsentere de nye 
personaleansigter/vikarer på Aula 
og evt. Fb.  

-  

Evt.     

 
 

Punkter til kommende møde: 

Fraværsstrategi hvad indebærer det  

Folkeskolens kvalitetsprogram fortsat  

 

 


